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اسب کرد کرمانشاه هفته آخر آذر ثبت ملی شد. 

این خبــر از آن جهــت بــرای دوســتداران، گزارش
پرورش دهندگان و سرمایه گذاران ارزشمند است 
که می تواند در گام بعدی و ثبت جهانی، راه صادرات این نژاد اصیل 

را به کشورهای دیگر باز کند.
به گــزارش همشــهری، پرورش دهندگان اســب در کرمانشــاه 
می گویند ثبت ملی اسب کرد، باعث جلب توجه جدی به این فرصت 
سرمایه گذاری می شود و می تواند راهی برای توسعه اشتغال بومیان 

و اقتصاد استان باشد.
رئیس انجمن صنفی اسب داران کرمانشاه نیز معتقد است: این استان 
مهد و خاستگاه نژاد اسب کرد است و ثبت ملی این نژاد به اتفاقات 
خوب دیگری ازجمله راه اندازی خانه اســب، میدان اسب دوانی و 

برگزاری مسابقات منجر می شود.
آمار بالای نرخ بیکاری سال جاری، کرمانشاه را صدرنشین جدول 
کرده است و برای بهبود شرایط اشتغال در این استان کم برخوردار، 
اقدامات ویژه ای ازجمله طرح قرارگاه ملــی رفع بیکاری با جدیت 
دنبال می شــود. حالا تلاش برای ثبت جهانی اسب کرد در جریان 

است تا به رونق اقتصاد و توسعه صادرات جامه عمل بپوشاند.

اسب کرد کرمانشاه در آستانه  ثبت جهانی
بعد از ثبت ملی اسب کرد کرمانشاه در میراث آثار ناملموس، تلاش برای ثبت جهانی آغاز شده است

عدد خبر

عکس خبر
کردستان

پرندگان زریبار 
نیزارهای حاشیه دریاچه زریبار مریوان در استان کردستان 
پناهگاه پرندگان بومی و مهاجر و مکان بسیار امنی برای 

پرندگان آبزی و کنارآبزی حاشیه این تالاب تبدیل شده و سالانه 
هزاران قطعه پرنده بومی و مهاجر داخل این نیزارها لانه سازی 
و جوجه آوری می کنند.دریاچه زریبار مریوان در مسیر کریدور 
کوچ پرندگان از شمال به جنوب قرار دارد و در فصل بهار و پاییز 

به محل استراحت انواع پرندگان مهاجر تبدیل می شود.
عکس:  ایرنا

مدیــرکل تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی 
اســتان مرکــزی گفــت: تعهــد امســال 
برای ایجاد اشتغال توسط دستگاه های 
اجرایــی اســتان ۲۳هــزارو۸۳۶ فرصت 
شــغلی بــود کــه تاکنــون ۱۵هــزارو۸۴ 
شغل به ثبت رسیده است. به گزارش 
ایســنا، جمشــید امیــدی اظهــار کــرد: 
در حــوزه تســهیلات قرض الحســنه 
مشــاغل خانگــی ســال۱۴۰۱ نیــز بیش 
از ۶۹۶میلیــارد ریــال ابــلاغ شــده و 

تخصیص یافته است.

15
هزار

مرکزی

رئیس ســازمان جهادکشــاورزی گیلان 
بــا اشــاره بــه فعالیــت ۸واحــد پــرورش 
بوقلمون مادر با ۵۵هــزار قطعه در این 
اســتان گفت: گیلان در تولید گوشــت 
بوقلمــون رتبــه اول کشــوری دارد. بــه 
گــزارش ایرنــا، صالــح محمــدی اظهــار 
 کــرد: ۱۸واحــد در زمینــه تولیــد جوجــه

 یک روزه بوقلمون و ۳واحد جوجه کشی 
بــا ظرفیــت ۹۵۵هزار تخــم در هــر دوره 

پرورش درگیلان فعال است

 8
واحد

گیلان

چشم انتظار ساخت میدان اسب دوانی 
هر چند خاستگاه اسب کرد کرمانشــاه است، اما 
این نژاد به صورت پراکنده در استان های دیگر هم 
دیده می شود. ارائه مســتندات کامل باعث شد تا 
در خاستگاه اصلی خود با عنوان آیین های سنتی 
پرورش و نگهداری اســب کرد به عنــوان میراث 

ناملموس به ثبت ملی برسد.
رئیس انجمن صنفی اسب داران کرمانشاه در این باره 
به همشهری می گوید: حدود 10هزار اسب کرد در 
کرمانشاه داریم که نه فقط برای استان بلکه برای کل 

کشور صنعت و سرمایه است.
اسب کرد در مسابقات اسب دوانی، »سالار مسابقه« 
خوانده می شود. با این حال کرمانشاه چشم انتظار 
احداث میدان اسب دوانی استاندارد و مجهز است. 
ارسلان حسینی کرمانشاهی پس از ثبت ملی اسب 
کرد امیدوار است میدان اسب دوانی کرمانشاه زودتر 

مراحل تکمیلی را بگذراند.
وی از راه اندازی خانه اســب نیز عــلاوه بر میدان 
اســب دوانی خبر می دهد و می گوید: در کرمانشاه 
300باشــگاه پرورش اســب وجود دارد اما برخی 
مجوز ندارند و طی روند قانونی فرصتی برای توسعه 

کسب وکارشان خواهد بود.

پرورش اسب؛ زنجیره اشتغال آفرین
کرمانشاه همیشه به عنوان قطب پرورش اسب کرد در کشور مطرح بوده، ولی تاکنون چشم اندازی 
برای ایجاد یک زنجیره اشتغال  آفرین در این حوزه عملیاتی نشــده و باید گام اول را در احداث یک 
میدان  اسب  دوانی دانست. وجود میدان سوارکاری محلی برای استفاده بیشتر از ظرفیت اسب کرد 
خواهد بود و می تواند برای چندصد نفر شــغل ایجاد کند.رئیس خانه صنعت و معدن کرمانشاه نیز 
می گوید: راه اندازی میدان اسب دوانی به اندازه چند کارخانه به اشتغال و اقتصاد کرمانشاه کمک خواهد 
کرد و باید از این ظرفیت عظیم در راستای تولید ثروت در استان بهره ببریم.جهانبخش شکری ادامه 
می دهد: اسب کرد در کرمانشاه باید میدان دار باشــد و پویایی صنعت اسب در استان، اشتغال زایی 

فراوانی را درپی دارد.

اسب کرد با همه زیبایی  و توان خود تاکنون در هیچ 
جای دنیا به ثبت نرســیده و این موضوع می تواند 
آســیب های زیادی را متوجه این اســب باصلابت 
کند و حتی آن را در معرض انقراض قرار دهد. این 
را حسینی کرمانشــاهی می گوید و ادامه می دهد: 
ترسیم آینده مطلوب برای اسب کرد کرمانشاه، ثبت 
جهانی و توسعه صادرات است که در حال پیگیری 
آن هستیم.ثبت جهانی اسب کرد به صورت پرونده ای 
مشترک بین چند کشور ایران، عراق، ترکیه و سوریه 

پیش می رود. برای ثبت جهانی اسب کرد کرمانشاه، 
مستندات تا پایان سال تدوین و به یونسکو ارسال 

می شود.
رئیس انجمن صنفی اســب داران کرمانشاه درباره 
صادرات اســب کرد در آینده ای نزدیک می گوید: 
کشورهایی مانند انگلیس، اتریش و آلمان به دلیل 
سابقه فرهنگی و آداب و رسوم و نمایش های خود 
در بهره مندی از اسب، بی شک از اسب کرد کرمانشاه 

استقبال می کنند.

ثبت جهانی و برندسازی 
یکی از پرورش دهندگان اســب در کرمانشــاه 
می گوید: اســب کرد سنگ تراشــی شــده در 
طاق بستان، گواه پرورش اسب کرد در این استان 

است که باید زمینه برندسازی آن فراهم شود.
محمد جعفری، ریشه اسب عرب را از اسب کرد 
می داند و ادامه می دهد: با صادرات اسب کرد به 
اقصی نقاط جهان، می توان این ادعا را داشت که 

ریشه خیلی از نژاد های دنیا از اسب کرد است.
پرورش دهندگان اســب، از خروج غیرقانونی و 
قاچاق اسب کرد توسط دلالان ناراضی هستند؛ 
نکته ای که جعفری از آن اینطــور یاد می کند: 
گاهی این نژاد اصیل به صورت بی نام و نشــان 
صادر می شود؛ درحالی که صادرات قانونی شود، 

سود واقعی به پرورش دهندگان اسب می رسد.
علاوه بــر فرصت خوب درآمدزایی، اشــتغال و 
صادرات، از ظرفیت گردشگری نیز نباید غافل 
شد؛ نکته ای که محمدرضا ســهیلی، مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
کرمانشــاه از آن یــاد می کنــد و از برگزاری 
 »جشــنواره اســب کــرد« در آینــده نزدیک

خبر می دهد.

هدف؛ بازار جهانی

 برگزاری اختتامیه جایزه
پژوهش سال سینمای ایران

 مراسم اختتامیه پنجمین جایزه پژوهش سال سینمای ایران عصر 
دیروز)سه شنبه( 29آذرماه در سالن ســینما توگراف موزه سینما 

برگزار شد.
در ابتدای این برنامه امیررضا مافــی، دبیر این رویداد روی صحنه 
آمد و گفت: سینمای ایران ســینمای بالنده و با هویتی است، آن 
چیزی که به عنوان میراث فرهنگی از نسل امروز و روزگار امروز ما 
باقی می ماند دیگر بناها و معماری های ما نیست بلکه سینماست و 
یک میراث فرهنگی نیازمند پشتوانه ای است که به آن تکیه شود 
اگر سینما دچار فقدان نظریه پردازی باشــد در آینده با سینمای 
مخدوش مواجه خواهیم شد. در ســال های گذشته پیوند سینما 
و پژوهش کم شــده بود و این جایزه برای همین بنا شد. سینمایی 
که پشتوانه پژوهشی نداشته باشد سینمایی خواهد بود که در آن 
اغتشاش جریان خواهد داشت اگر دچار اغتشاش فرهنگی شویم آن 

میراث میرا خواهد بود.
وی با بیان اینکه ســویه پژوهش در این سال ها فرمی شده و امروز 
دانشگاه ها به جای تأکید بر محتوا به فرم اهمیت می دهند، گفت: ما 
دچار فقدان ادبیات بومی ســینما هم هستیم و این نیازمند همت 
همه پژوهشگران است. دریچه علوم انســانی به سینما امروز یکی 
از مهم ترین نیازهای ماســت. ما امروز در وضعیت خاص اجتماعی 
هستیم اتفاقاً یکی از چیزهایی که باید به کمک ما می آمد سینما بود.  
اگر سینما چارچوب و مبانی نظری مستحکمی می داشت و حتماً 
واکنش آن با آن چیزی که امروز در جریان است متفاوت می شد، 
ما می خواهیم دست اندرکاران سینما عاری از هیجان با پدیده های 
اجتماعی مواجه شوند البته شاید وظیفه آنهاست که موضع گیری 
کنند و سیاسی باشند اما نباید سیاست زده شوند؛ این شاید به دلیل 
نبود همان پژوهش است. فراموش نکنیم که همه ما فرزندان یک 
سرزمین هستیم. آن چیزی که از امروز ما در تاریخ باقی خواهد ماند 
و یکی از معیارهای قضاوت ما خواهد بود سینماست، پس همه باید 
دست به دست دهیم تا سینمایی با پشــتوانه غنی اندیشه داشته 
باشیم. در ادامه قادر آشنا، معاون توسعه فناوری و مطالعات سازمان 
سینمایی پشت تریبون قرار گرفت و گفت: نظام سیاسی جمهوری 
اسلامی بعد از توفیقات فراوانی که در عرصه علمی به دستاورد این 
جمع بندی رسید که در کنار رشــد علمی در حوزه های مختلف، 
دستگاه های اجرایی را به ســمتی ببرد که فعالیت های آن مبنای 

علمی و پژوهشی داشته باشد.
بنابراین قانونی وضع شــد کــه درصدی از بودجه دســتگاه ها به 
فعالیت های پژوهشــی اختصاص پیدا کند چون اگر هر فعالیتی 
مبنای پژوهشی داشته باشــد درصد خطای آن کمتر و توفیق آن 
بیشتر است. وزارت ارشاد در عرصه های مختلف به این حوزه توجه 

دارد و پژوهش بخش لاینفک فعالیت های آن است.
وی افزود: سازمان ســینمایی به دلیل تأثیر زیاد، گستره فعالیت و 
مخاطب و ... حوزه پژوهش و اســتفاده از خــرد جمعی در آن یک 
اولویت جدی است و قرار شد به حوزه علم و عمل توجه کنیم. این 
جایزه می خواهد از خالقان آثار پژوهشی تجلیل و دانشجویان را به 
امر سینما تشویق کند. ضمن اینکه امسال در سازمان سینمایی برای 
روشن شدن اولویت ها با دانشگاه های مرتبط با سینما مکاتبه کردیم 
و از آنها خواستیم بگویند اولویت سینمایی چیست، تلاش ما بر این 

است که به حوزه پژوهش های کاربردی توجه کنیم.

خبر

  نهادهای امنیتی مشــوق برنامه های فرهنگی و 
هنری هستند

وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی گفت: نهادهای امنیتی مثل 
سایر بخش ها مشوق و پیگیر آغاز برنامه های فرهنگی و هنری 
هستند.محمد مهدی اسماعیلی در گفت و گو با ایسنا درباره 
اظهارات اخیر خود مبنی بــر پیگیری نهادهای امنیتی برای 
برگزاری برنامه های هنری، گفت: هنرمندان از طرف مقابل 
تحت فشار هستند و ما خواستیم فشار را از روی آنها برداریم. از 
من پرسیدند آیا نهادهای امنیت مانع برگزاری این برنامه های 
فرهنگی هستند که من گفتم نه آنها مثل سایر بخش ها مشوق 
و پیگیر آغاز برنامه ها هستند.وی تاکید کرد: نهادهای امنیتی 
هیچ دخالت سلبی و ایجابی ندارند. در حوزه فرهنگ و هنر کار 
 به صورت متمرکز در وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی انجام

می شود و هیچ اجباری در کار نیست فعالیت در این حوزه که 
با اجبار سنخیتی ندارد بلکه هنر باید از روی ذوق و اراده افراد 
بوده و از درون بجوشــد. ما فقط موانع را برطرف می کنیم. ما 
گفتیم هیچ منعی برای برگزاری برنامه های هنری وجود ندارد 
ولی حالا تلاش معاندین این است که روی هر جمله ای که فکر 

می کنند ابهام ایجاد می کند، مانور بدهند.

  »هناس« به لبنان می رود 
فیلم سینمایی »هناس« در چهارمین تجربه اکران بین المللی 
خود، راهی کشــور لبنان خواهد شــد. به گزارش همشهری، 
هناس به کارگردانی حسین دارابی و تهیه کنندگی محمدرضا 
شــفاه در ادامه اکران های بین المللی خود، به مدت 3 روز در 
کشور لبنان اکران خواهد شد. این فیلم سینمایی که محصول 
سازمان ســینمایی ســوره اســت؛ به ابعاد مختلفی از زندگی 
 شــهید داریوش رضایی نژاد و ترور وحشیانه او توسط دشمنان
می پردازد و از تاریخ 23 تا 2۵ دســامبر برابر بــا 2 تا 4 دی ماه 
1401 در شــهر بیروت کشــور لبنان اکران خواهد شد.فیلم 
ســینمایی »هناس« پیش از این و در راستای اکران های بین 
المللی خود، با حضور عوامل این فیلم در شهرهای بغداد در کشور 
عراق، دمشق در کشور سوریه و پاریس در کشور فرانسه اکران 
شده بود و اکران این ملودرام عاشقانه در کشور لبنان چهارمین 
نمایش خارجی این فیلم سینمایی را رقم خواهد زد.فیلمنامه 
»هناس « نخســتین روایت دراماتیک و سینمایی دلهره آور از 
ترور یکی از دانشمندان هسته ای ایران است که توسط احسان 

ثقفی و مهدیه عین اللهی به نگارش در آمده است.

  اجرای »بدون شرط« همزمان با ایام فاطمیه
 نمایش »بدون شــرط« در فرهنگســرای خاوران به صحنه 
می رود. به گزارش ایســنا، فرهنگســرای خاوران همزمان با 
ایام فاطمیه و به منظور گرامیداشــت وفــات دخت گرامی 
پیامبر)ص( نمایش  بدون شرط ر ا به مدت 10 شب از سوم تا 
سیزدهم دی ماه به روی صحنه می برد.بدون شرط کاری از 
گروه فرهنگی هنری نینوا و به تهیه کنندگی سعید محمدی، 
کارگردانی محســن انصاری و نویســندگی علیرضا صادقی 
هرشب از ساعت 19 در سالن شــهید مطهری اجرا می شود. 
بدون شــرط  بیانگر یک محبت عارفانه و خدمتی خالصانه از 
پیرمردی است به نام ابو راجح حمامی در قرن هشتم و در شهر 
حله که از دل این ماجرا به اعماق تاریخ رفته و به حوادث بعد از 

شهادت پیامبر اکرم )ص( پرداخته خواهد شد. 

خبرهای کوتاه خبر امیدبخش همشهری:  سینما مرکزی تغییر کابری نمی دهد

 سینماهای قدیمی، آماده تغییر کاربری
سردر سینما عصر جدید جمع شد، ولی به گفته یکی از مالکانش هنوز خبری از کوبیدن سینما نیست

این روزها اگر از مقابل سینما عصر جدید عبور کنید با سردر های کنده شده 
این سینمای قدیمی مواجه می شوید. سردر هایی که تا همین چند روز پیش 
همچنان وجود داشتند و حالا با برداشته شدنشان به نظر می رسد عصر جدید 
آخرین نشانه های ظهور و بروزش به عنوان یکی از مهم ترین سینماهای 
پایتخت را از دست می دهد؛ هرچند حســین فرح بخش، یکی از مالکان 
عصر جدید در این باره به ایسنا می گوید:  »تغییر این سینما از طرف ارشاد 
هم قبلاً اعلام شده، ولی ما هنوز تصمیم خاصی نگرفته ایم و فعلا خبری از 
ساخت وساز و کوبیدن سینما نیست؛ منتها چون آنجا دیگر سینما نیست، 

سردر آن برداشته شده است.« 

ضد  نوستالژی
بسیاری از سینماهای قدیمی تهران کارکردی نوستالژیک برای دوستداران 
سینما دارند؛ سینماهایی که مخاطبانشان امروز اغلب به میانسالی رسیده اند 
و خاطره هایشان از تماشای فیلم در این سینماها دست کم به 2دهه پیش 
بازمی گردد. ســینما عصر جدید به عنوان یکــی از مهم ترین پاتوق های 
فرهنگی تهران در دهه 60 و نیمه اول دهه70، یکی از فرازهای این داستان 
تلخ نوستالژیک است. هرچند حسین فرح بخش به عنوان یکی از مالکان 
این سینما کل ماجرای نوستالژیک بودن عصر جدید را زیر سؤال می برد و 
می گوید: »آنهایی که درباره نوستالژی سینما عصرجدید صحبت می کنند، 
چرا در این چند سال به این سینما نیامده اند تا فیلم ببینند؟ خودشان پیش 

وجدانشان قضاوت کنند چرا در این سال ها نیامدند؟ حالا الان در فضای 
مجازی حس نوستالژیک نسبت به ســینما پیدا کرده اند؟« نکته ای که 
فرح بخش به آن اشاره نمی کند از دست رفتن هویت سینما عصر جدید در 
نوع فیلم هایی است که در یک دهه اخیر به نمایش درآورده و اینکه با آمدن 

پردیس های مدرن، کسب وکار سینماهای قدیمی کساد شده است.

خبر امیدبخش 
»ســینما مرکزی تغییر کاربری نمی دهد.« این را نماینده بنیاد خیریه 
کامرانی در سینما مرکزی می گوید. رسول مقیمی در گفت وگو با خبرنگار 

همشهری می افزاید: »از ابتدا هم قرار بر تغییر کاربری سینما مرکزی نبود و 
بنیاد خیریه کامرانی به عنوان مالک سینما، چنین تصمیمی نداشته و ندارد. 
سینما در ایام کرونا تعطیل شد و بعد از فروکش کردن پاندومی کرونا، شرایط 
اقتصادی و قهر مخاطب با سینما باعث شد برای بازگشایی منتظر شرایط 
مناسب بمانیم.« به گفته مقیمی، سینما مرکزی به عنوان یکی از سینماهای 
مهم میدان انقلاب با تغییر شرایط و بهبود اوضاع اقتصاد، سینما  بازگشایی 
خواهد شد. او در ادامه می گوید: »هم اکنون ادامه حیات سینماهای بخش 
خصوصی با چالش های بسیار مواجه شده است. بعد از انتشار خبر تغییر 
کاربری سینما مرکزی در همشهری، تعدادی از سینماداران با ما تماس 
گرفتند که شما چگونه موفق شدید تغییر کاربری بگیرید؟ راهش را به ما 
هم بگویید.« به گفته مقیمی، شرایط دشوار حاکم بر گیشه سینمای ایران 
باعث شده سالن های سینما درصورت فعالیت، زیان بیشتری متحمل شوند 
و در این شرایط تعلیق فعالیت سالن های سینمای متعلق به بخش خصوصی 

دست کم جلوی ضرر و زیان بیشتر را می گیرد.
همشهری 13آذرماه در گزارشــی به موضوع تغییر کاربری سینماهای 
خاطره انگیز میدان انقلاب پرداخته بود. در این گزارش آمده بود سینماهای 
مرکزی و پارس حکم تغییر کاربری دریافت کرده اند که حالا به گفته نماینده 
مالک در سینما مرکزی، این سینمای قدیمی تغییر کاربری نداده است. 
مالک سینما پارس اما حکم تغییر کاربری را دریافت کرده و سالن هایش با 

برداشتن صندلی ها، آماده تغییر کاربری شده است . 

نام حاج قاســم با زندگی عامه مــردم گره خورده 
و روزی نیســت که بگذرد بی  آنکه نام این شهید 
بزرگوار در متن زندگی ایرانیان جاری و ســاری 
نباشد. حاج قاسم نماد مقاومت و ایثار و افتخار است 
و معرفی ســیره و منش و روش این شهید وظیفه 
همه دستگاه هایی است که عهده دار امور فرهنگی 
کشور هستند. بنابراین وظیفه، صداوسیما به عنوان 
یکی از مهم ترین مراکز فرهنگی کشــور کوشیده 
در این زمینه به بهترین نحو به وظیفه خود عمل 
کند. صداوسیما امســال هم به مناسبت سالگرد 
شهادت حاج قاسم ســلیمانی برنامه های ویژه ای 
را تدارک دیده اســت. میثم مرادی بیناباج، مدیر 
شبکه یک سیما و دبیر ستاد رسانه ای مکتب حاج 
قاسم سلیمانی صداوســیما، برنامه های سازمان 
صدا و ســیما در ایام ســومین ســالگرد شهادت 
این شــهید را اعلام کرد. به گفته مرادی بیناباج، 
ویژه برنامه های مرتبط با سومین سالگرد شهادت 
حاج قاســم ســلیمانی از 29 آذر1401 با افتتاح 

رادیو 24ساعته مقاومت آغاز شده است و مجموعه 
شبکه های ســیما، صدا، اســتان ها، برون مرزی و 
حوزه فضای مجازی رسانه ملی برنامه های متنوعی 
در ســاختار های مختلف مستند، گفت وگومحور، 
گزارشــی، موســیقی تصویــر و... برای امســال 
پیش بینی کرده اند. وی عنوان کرد: شــبکه های 
ســیما در مجموع با 100عنوان برنامه در بیش از 
14000دقیقه، شبکه های صدا و رادیو 24ساعته 
مقاومت با 138عنوان برنامــه در 90000دقیقه، 
شبکه های اســتانی با 760عنوان برنامه در بیش 
از ۵1000دقیقــه، شــبکه های برون مــرزی با 
113عنوان برنامه بــه زبان های مختلف و معاونت 
مجازی با اقدامات گسترده رسانه ای در سامانه های 
تلوبیون و پیام رسان ها و شبکه های اجتماعی، در 
کنار مردم، سومین سالگرد شهادت سردار دل ها را 

گرامی خواهند داشت.
مدیر شبکه یک سیما افزود: همچنین با توجه به 
پیش بینی سفر سیل عاشقان ایران و اسلام برای 

تجدید عهد و ادای احترام و زیارت مزار این شهید 
عزیز، با محوریت ستاد مردمی مکتب حاج قاسم 
سلیمانی موکب هایی در مسیر گلزار شهدای کرمان 
پیش بینی شده و با همراهی خوب عزیزان بسیج 
رسانه ملی و حوزه فنی سازمان، پیش بینی خوبی 
برای ارتباط تصویری و انعکاس این حضور مردمی 
در شبکه های داخلی و بین المللی انجام شده است.

وی در پایــان گفت: پویــش محوری امســال، 
پویش خانوادگی #به_نیت_حاج_قاسم است و با 
رویکرد بازنمایی ابراز محبت و ارادت خانواده های 
عزیز ایرانی به روح بلند ســردار آســمانی شهید 
حاج قاسم سلیمانی برگزار خواهد شد. دوستداران 
شهید حاج قاسم ســلیمانی برای شرکت در این 
پویش می تواننــد، از فعالیت هــای محبت آمیز و 
خیرخواهانه ای از نذر نان و شــربت و نصب پرچم 
گرفته تا حفظ قرآن، نذر صلوات، آزادی زندانیان، 
سرکشی به آسایشگاه ها، اطعام نیازمندان، بخشش 
دیگران و… که به نیت حاج قاسم انجام می دهند، 
دل نوشــته، عکس، صدا و تصویــر ویدئویی تهیه 
کنند و به نشــانی iribhajghasem@ یا به شماره 
0910899423۵ در پیام رسان های داخلی ارسال 
کنند تا به نام خودشان از صداوسیمای جمهوری 

اسلامی ایران پخش شود.

پویشی به یاد سردار دل ها

# به_نیت_حاج_قاسم

جانغربیخبر
آذربای

 پیشرفت 88درصدی
 کریدور بزرگراهی غرب 

حدود یک هزار کیلومتر مرز مشترک و همجواری آذربایجان غربی 
با 3کشور، این استان را به دروازه اصلی ارتباط ایران با اروپا تبدیل 
کرده و عمده حمل ونقل جاده ای کالا و مســافر کشــور از طریق 
پایانه های مرزی استان یعنی یک چهارم پایانه های مرزی کشور 

انجام می شود.
به گزارش همشــهری، با توجه به این موضوع، کریدور بزرگراهی 
غرب کشــور که بین مرز بازرگان و بندر امام خمینی)ره( به طول 

1۵30کیلومتر در حال ساخت است، اهمیت بسیاری دارد.
۵69کیلومتر از این کریدور در آذربایجان غربی است و بعد از عبور 
از این استان، کردستان، کرمانشاه، لرستان و خوزستان میزبان این 

کریدور هستند.
مدیرکل راه وشهرســازی آذربایجان غربی با بیــان اینکه تا پایان 
سال جاری 31کیلومتر دیگر از مهم ترین قطعات کریدور بزرگراهی 
غرب کشور به اتمام می رســد، گفت:  در بخش کریدور بزرگراهی 
غرب کشور پیشرفت 88درصدی را شاهد هستیم.محسن حمزه لو 
می افزاید: با توجه به شــرایط کنونی، توســعه زیرســاخت های 
حمل ونقل در پایانه های مرزی یکــی از کارآمدترین راهکارهای 

برون رفت از چالش های اقتصادی به شمار می رود.
مجری پروژه بزرگراهی غرب کشــور نیز پیش از این، از ســاخت 
و توسعه کریدور بزرگراهی غرب کشــور در 10جبهه کاری خبر 
داده است.غلامرضا خرمی با بیان اینکه این گذرگاه بین المللی در 
10جبهه کاری بزرگراه های ارومیــه - مهاباد، میاندوآب - بوکان، 
قطعه 4 و ۵ بزرگراه سلماس - خوی و سه راهی ایواوغلی به سمت 
گیت منطقه آزاد ماکو احداث می شود، تأکید کرده است: با این روند 
پیشرفت عملیات راهسازی پیش بینی می شود تا یک سال آینده 

کل کریدور در این منطقه به اتمام رسیده و زیربار ترافیک برود.
ابتدای آذر ماه هم از کرمانشــاه خبر رســید که با افتتاح بزرگراه 
کرمانشاه-کامیاران 42کیلومتر از کریدور بزرگراهی شمال غرب به 
جنوب غرب کشور در استان کرمانشاه تکمیل شد.تکمیل بزرگراه 
کرمانشــاه–کامیاران یکی از مصوبه های سفر رئیس جمهوری به 
استان کرمانشاه بود و با تکمیل و افتتاح این پروژه، کرمانشاه به یک  
کریدور بین المللی  متصل  شد.طول مسیر افتتاح شده 42کیلومتر 
است که 33کیلومتر آن تا سال1400 به بهره برداری رسیده بود و 

کار تعریض 9کیلومتر باقیمانده نیز به سرانجام رسید.
با اجرای این جاده ترانزیتی، یک موقعیت ممتاز تجاری و مبادلاتی 
برای استان های نوار غربی کشور به ویژه کرمانشاه ایجاد می شود.
بهزاد باباخانی، معاون اقتصادی اســتاندار کرمانشاه در این باره به 
همشهری گفته بود که افتتاح این بزرگراه برای کرمانشاه با داشتن 
بیش از 2میلیون نفــر جمعیت، دســتاوردهای اقتصادی همراه 
خواهد داشت، زیرا علاوه بر ارتباط بین استان ها، امکان دسترسی 
به بازارهای کشورهای همسایه در حاشــیه دریای خزر، ترکیه و 
کشــورهای حاشــیه خلیج فارس فراهم و محصولات و کالاها از 

کرمانشاه به آسانی به این کشورها صادر خواهد شد.


